
 آرمان ملی: پس از تصمیم میلاد تقوی برای انتخاب 
علی اصغر مونسان به عنوان نایب رئیس فدراسیون والیبال 

شاهد حاشیه هایی در این فدراسیون هستیم. 
 انتخاب 

رئیس فدراسیون والیبال طی حکمی وزیر سابق میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی را به عنوان نایب رئیس 
معرفی کرد. به گزارش دپارتمان ارتباط فدراسیون والیبال، 
سید میلاد تقوی رئیس فدراسیون والیبال صبح روز یکشنبه 
۱۱ آذر در حکمی علی اصغر مونسان را به عنوان نایب رئیس 
که پیش از این،  کرد. مونسان  فدراسیون والیبال معرفی 
چندین سال عضو هیات رئیسه فدراسیون والیبال، عضو 
هیات رئیسه فدراسیون قایقرانی و همچنین عضو هیات 
رئیسه باشگاه پرسپولیس بود، در مهم ترین تجربیات و سوابق 
کاری خود به عنوان وزیر مسئولیت وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی را در سال های ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۰ بر 
عهده داشت. وی همچنین پیش از آن عضو هیات مدیره 
و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش بود که پس از آن به 
عنوان آخرین رئیس سازمان میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی نام گرفت و در زمان وی این سازمان به وزارتخانه 
تبدیل شد. وی دارای کارشناسی عمران از دانشگاه صنعتی 
شریف، کارشناسی ارشد مدیریت ساخت از دانشگاه صنعتی 
امیرکبیر، کارشناسی ارشد مدیریت بازرگانی از سازمان مدیریت 
صنعتی و دکترای مهندسی عمران از دانشگاه صنعتی شریف 
است و در سال ۱۳۹۵ به عنوان چهره سال صنعت ساختمان 
در گروه »مدیران دولتی« و در سال ۱۳۹۱ به عنوان مدیر نمونه 
شهرداری تهران انتخاب و معرفی شد. معاون اجرایی شرکت 
مانا، عضویت هیات مدیره و معاون اجرایی شرکت دی )بنیاد 
مستضعفان(، مسئولیت های اجرایی در فاز اول منطقه پارس 
جنوبی )پالایشگاه پارس جنوبی( و منطقه ویژه اقتصادی 
انرژی پارس، همچنین عضو هیات مدیره و معاون فنی و 
اجرایی شرکت هریس مهندس عضو هیات مدیره و مدیرعامل 
شرکت آتی ساز )بنیاد مستضعفان(، مدیرعامل سازمان فنی- 
مهندسی شهرداری تهران و شرکت توسعه فضاهای فرهنگی 
تهران منتقل و همچنین معاونت امور اجتماعی فرهنگی و 
مدیر عامل سازمان مهندسی و عمران شهر تهران بخشی از 
مسئولیت های اجرایی علی اصغر مونسان نایب رئیس جدید 

فدراسیون والیبال است. 
 صحبت نایب رئیس قبلی

گفت وگو با ایرنا، در خصوص انتخاب  وحید مرادی در 
علی اصغر مونسان به عنوان نایب رئیس فدراسیون والیبال 
اظهار داشت: قرار بود امروز به فدراسیون برگردم اما متوجه 
شدم برای مونسان حکم نایب رئیسی زده اند. این حکم کاملا 
غیرقانونی است و قطعا نهادهای نظارتی به آن ورود خواهند 
کرد؛ چرا که من نایب رئیس قانونی فدراسیون والیبال و منتخب 
مجمع هستم. وی افزود: برای شخصیت مونسان که یک وزیر 
توانمند بود خوب نیست اینگونه بازیچه شود. این بازی است 
که چند نفر شروع کرده اند و مطمئنا برخوردهای قانونی لازم 

را خواهم کرد. نایب رئیس معزول فدراسیون والیبال تصریح 
کرد: من در ماموریت فدراسیون این مشکل برایم پیش آمد. 
این مشکل هم یک امر شخصی بوده و خیلی افراد ممکن است 
مسائل شخصی داشته باشند که ارتباطی با مسئولیت های 
اجتماعی ندارد و تا زمانی که حکم دادگاه صادر نشود کسی 
کنش تقوی  نمی تواند من را عزل کند. مرادی درباره اینکه وا
پس از اینکه متوجه شد قصد بازگشت به فدراسیون را دارید چه 
بود، عنوان کرد: تقوی از داورزنی صحبت هایی را نقل قول کرد 
مبنی بر اینکه برخی به دلیل مشکلات قبلی با من زاویه دارند. 
در حالی که من بعید می دانم این صحبت ها درست باشد. 
من منتخب مجمع هستم و عزل پس از ۳ ماه غیبت هم برای 
رئیس فدراسیون است و نه نایب رئیس. وی گفت: تقوی این 
مسئله را که به دلیل غیبت نمی توانم به فدراسیون بازگردم را 
چندین بار گفته بود اما وقتی متوجه شد من از قوانین اطلاع 
دارم دیگر صحبتی از قانون ۳ ماه غیبت نکرد. خدا به من صبر 
دهد تا بتواند زبانم را نگه دارد. مرادی ادامه داد: به هر حال در 
ح شد که واقعیت نداشت و حالا  نبود من صحبت هایی مطر
هم که اینگونه من را به طور غیرقانونی عزل کردند. من به طور 
که همان طور که  قانونی این مسأله را پیگیری خواهم کرد؛ چرا

گفتم من نایب رئیس قانونی فدراسیون والیبال هستم. 
 پاسخ رئیس 

به  کنش  وا در  والیبال  فدراسیون  رئیس  تقوی،  میلاد 
صحبت های وحید مرادی به ایرنا گفت: وحید مرادی زحمات 
زیادی برای ورزش کشور کشیده و تمام توان و تلاشمان این 
بود که سمت او در فدراسیون والیبال حفظ شود. وی ادامه 
داد: من از موضوعاتی که در حاشیه رخ داده اطلاعی ندارم. از 
وقتی مرادی به ایران بازگشته دو سه مرتبه با او تماس داشتم. 
گر این تصور را دارد که غیرقانونی عزل شد این آمادگی  مرادی ا

را دارم که مدارک و مستندات پیرامون این موضوع را تقدیمش 
می کنم. وی درباره اینکه مرادی قصد دارد از طریق مراجع 
قانونی، پیگیری عزلش از نایب رئیسی فدراسیون والیبال باشد، 
عنوان کرد: ما همیشه قدردان زحمات مرادی هستیم. ضمن 
اینکه او این حق را دارد که از مسیرهای قانونی از خودش دفاع 
کند. رئیس فدراسیون والیبال در مورد اینکه مونسان چگونه 
بدون رای مجمع به عنوان نایب رئیس فدراسیون انتخاب 
شده، گفت: مونسان به عنوان نایب رئیس فدراسیون انتخاب 
نشده؛ بلکه برای این سمت معرفی شده و تا زمان برگزاری 

مجمع، سرپرست نایب رئیسی است. 
 بی نظمی 

تقوی بعد از مصاحبه مرادی، بدون تفکر و تأمل لازم سریعاً 
نایب رئیس  عنوان  به  مونسان  کرد  اعلام  مصاحبه ای  در 
فدراسیون انتخاب نشده؛ بلکه »برای این سمت معرفی شده 
و تا زمان برگزاری مجمع، سرپرست نایب رئیسی است.« چنین 
کی در شرایطی انجام شد که فدراسیون والیبال  مصاحبه هولنا
در خبرش به طور رسمی مونسان را نایب رئیس این فدراسیون 
معرفی کرده و خبری از سرپرستی او برای این سمت نیست. 
ک در ادامه نوشت: ناهماهنگی رئیس فدراسیون و روابط  تابنا
عمومی اش درحالی روی می دهد که هزینه های فدراسیون 
عمومی  روابط  کمیته  در  بی شمارش  نیرو های  و  والیبال 
برای ریبرندینگ و معرفی تقوی به ورزش ایران سر به فلک 
می گذارد؛ برای سفر های پر تعداد رئیس مستند می سازند و 
از هیچ رویداد کم ارزشی بدون گزارش تصویری و ویدئویی از 
تقوی نمی گذرند. با این حال این فقط نمونه ای از گاف های 
بی شمار فدراسیون عریض و طویل والیبال ایران است و در 
مقابل هزینه هایی که باید صرف گسترش و بهبود والیبال ایران 

شود در راه دیده شدن مدیرانش به هدر می رود. 
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عزل و نصب پرحاشیه فدراسیون والیبال! 

قرارداد ۴ ساله مربی قهرمان  
JSW المپیک با کمپانی

مربی سازنده کشتی دزفول برای چهار سال 
 JWS همکاری با کشتی فرنگی هند، با کمپانی
قرارداد بست. درحالی که در سال های گذشته 
مربیانی از کشتی ایران برای کمک به ارتقای 
سطح فنی کشتی هند در این کشور حضور 
پیدا کردند و همچنین امیر توکلیان از چند 
سال قبل با یکی از کمپانی های ورزشی کشتی 
گردانش در  آزاد این کشور مشغول شده و شا
مسابقات قهرمانی آسیا،  رقابت های جهانی و 
  JSW کنون کمپانی المپیک حضور پیدا کردند، ا
در رشته کشتی فرنگی با یکی از مربیان سازنده 
که سابقه همکاری با تیم های ملی  ایرانی 
رده های مختلف را دارد، قرارداد بسته است. 
کاحاجی که یکی از مربیان کشتی دزفول  کریم کا
بوده و از مربیان سازنده سعید اسماعیلی 
قهرمان وزن 67 کیلوگرم المپیک پاریس هم 
محسوب می شود، برای مدت چهار سال با 
کمپانی JSW قرارداد دارد تا کشتی فرنگی این 

مجموعه را ارتقا دهد.

ویژه

گفتوگو

 محمد برزگر بازیکن سال های نه چندان دور 
گردان گاریدو  پرسپولیس در خصوص عملکرد شا
در لیگ نخبگان صحبت کرد. وی اعتقاد دارد 
بازیکنانی که در زمین می مانند باید در حد و 

اندازه پرسپولیس ظاهر شوند. 
دراماتیک  برتری  درباره  شما  نظر   

پرسپولیس مقابل الشرطه عراق چیست؟
 پرسپولیس تا دقیقه ۸۰ بازی زیبایی را ارائه 
نکرد و عین واقعیت است که تیم در روزی برنده 
شد که نهایتاً ۱۵ دقیقه چشم نواز بود. انتظار 
چنین نمایشی از سوی پرسپولیس را نداشتیم 
و دائم منتظر بودم که اصل غافلگیری رخ دهد 
که نهایتاً با تعویض های گاریدو چنین اتفاقی 
افتاد تا ۳ امتیاز واجب تر از نان شب به دست  آید.

پرسپولیس الشرطه را برد و امید های صعودش 
زنده شد ولی روی اتفاقات فوتبال به برتری رسید. 
حریف یک پنالتی را از دست داد و در ادامه با 
کمک VAR صاحب پنالتی شدیم که خوشبختانه 
گولسیانی آن را تبدیل به گل کرد. پرسپولیس 
بهتر از اینها بازی کند و قوی تر ظاهر شود. انتظار 
از کادرفنی و بازیکنان داریم. دیگر برابر الشرطه 
که یکی از ضعیف ترین تیم های این فصل لیگ 
نخبگان بوده، نباید کار پرسپولیس گره بخورد و 
گر الشرطه اشتباه  دقیقه ۱۰۳ به گل برتری برسد. ا
نکرده بود و پنالتی را از دست نمی داد، همه چیز 

برعکس می شد، اما شانس با ما یار بود. 
 با این برد پرسپولیس به جدول بازگشت! 

ولی  شد  تیم  نصیب  خوبی  موقعیت های 
دلیل نداشت این قدر دیر صاحب موقعیت 
شویم. ضمن اینکه از بازیکنانی مثل آل کثیر 
انتظار می رود که در یک قدمی موقعیت از دست 
ندهد. در هر حال بازیکنان زحمت کشیدند و 
کادرفنی هم با همه وجود کار کرد. خدا خواست 
و پرسپولیس به جدول بازگشت. باید پرسپولیس 
بیشتر کار کند و تلاش بیشتری از خود نشان 
دهد. ایراد های خود را برطرف کند، چون دو 
بازی سخت در لیگ نخبگان باقی مانده و الهلال 
و النصر حریفانی نیستند که به سادگی بازنده 
گر ماند، پرسپولیس  ، اما و ا شوند. نباید منتظر

می تواند بهتر از این ظاهر شود. 
 در مورد بازیکنان و خط حمله سرخ ها چه 

نظری دارید؟
 بازیکنانی که در زمین می مانند باید در حد 
گر حوادث  و اندازه پرسپولیس ظاهر شوند. ا
کمک پرسپولیس نمی آمد امکان  فوتبالی به 
برتری در این بازی حساس را نداشت. ژوائو مورد 
نظر گاریدو بوده که جذب شده، اما نباید به 
اندازه ای در زمین بماند که تیم نتواند برنده شود. 
گر می ماند بیشتر به درد تیم می خورد،  علیپور ا
اما این نظر سرمربی تیم است که ژوائو در زمین 
بماند. خدا را شکر که برنده شدیم و تصمیم های 

کادرفنی منجر به برتری پرسپولیس شد. 

 : گر برز
 بازیکنان باید 

در حد و اندازه 
پرسپولیس ظاهر شوند

شکست تیم هندبال بانوان  
در نخستین گام

تسنیم: تیم ملی هندبال بانوان در اولین گام 
مسابقات قهرمانی آسیا مغلوب مدعی قهرمانی 
این رقابت ها شد. تیم ملی هندبال بانوان ایران 
در نخستین دیدار خود در مرحله مقدماتی 
بیستمین دوره مسابقات هندبال قهرمانی زنان 
آسیا مقابل ژاپن به میدان رفت و با نتیجه ۱۴ - ۳۴ 
شکست خورد. این نتیجه در حالی رقم خورد که 
فاطمه خلیلی، سنگربان تیم ملی هندبال، بارها با 
عکس العمل های خود مقابل مهاجمان سرعتی 
حریف ایستاد و مانع گلزنی آنها شد. بازیکن شماره 
۱۳ تیم ملی ژاپن عنوان برترین بازیکن این دیدار را 
به دست آورد. در بازی افتتاحیه این جام، دو تیم 
چین و قزاقستان از گروه A با قضاوت کوبل داوری 
احمد و امیر قیصریان و همچنین نظارت فنی لیلا 
شفایی به میدان رفتند که در پایان یک دیدار 
تماشایی این آبی پوشان قزاقستان بودند که 
26 - 2۸ چین را شکست دادند. بیستمین دوره 
مسابقات هندبال قهرمانی زنان آسیا تا 2۰ آذر به 

میزبانی هند برگزار می شود. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تماس  در  فارس  خلیج  هلدینگ  مدیرعامل  تسنیم: 
گر اتفاقات داوری  با اعضای تیم فوتبال استقلال گفت: ا
نبود، نتیجه بهتری در بازی با الاهلی رقم می خورد. پس از 
تساوی استقلال برابر الاهلی صدرنشین لیگ نخبگان آسیا 
در زمین این تیم، محمد شریعتمداری مدیرعامل هلدینگ 
کاپیتان استقلال،  خلیج فارس در تماسی تصویری با دو 
سیدحسین حسینی و روزبه چشمی و مسئولان باشگاه 
استقلال، ضمن خداقوت و خسته نباشید، دقایقی با آنها به 
صحبت پرداخت. شریعتمداری گفت: تیم پر افتخار استقلال 
به عنوان نماینده ایران  با تمام وجود در این دیدار بازی کرد. 
هرچند تحلیل هایی بود که نتیجه دیگری رقم خواهد خورد 
اما مجموعه تیم استقلال به تأسی از بزرگان تاریخ این باشگاه 
مانند مرحوم ناصر حجازی، علی جباری و مرحوم منصور 
پورحیدری با همه وجود و غیرتمندانه و  متفکرانه تلاش 
گر اتفاقات داوری نبود، نتیجه بهتری رقم می خورد.  کردند و ا
وی ادامه داد: بازگشت مجدد به بازی و هم رقابت های 
لیگ نخبگان خوب بود و من از همه شما عزیزان تشکر 
می کنم. شما دل مردم ایران و هواداران بزرگ استقلال را با 
تلاش هایتان شاد کردید و این تلاش شما، هدیه ای بود که به 

هواداران عزیز استقلال دادید. 

بیــنالمــلل
  از نظر خیلی ها کیلیان ام باپه وارث کریستیانو رونالدو 
است؛ شبیه ترین بازیکن به این ستاره پرتغالی؛ فوق  ستاره ای 
که فلورنتینو پرس بالاخره بعد از سال ها برای رئال مادرید 
جذب کرد. ام باپه پس از گلزنی مقابل ختافه در دیدار اخیر 
تیمش، در مجموع به رکورد ۱۰ گل زده در ۱۹ بازی با رئال 
مادرید دست یافت. حالا باید مهاجم سابق پاری سن ژرمن 
را با کریستیانو رونالدو مقایسه کرد. به سال 2۰۰۹ برمی گردیم. 
رئال مادرید بیش از ۹۰ میلیون یورو برای کریستیانو رونالدو، 
دارنده توپ طلا و ستاره وقت منچستریونایتد، پرداخت کرد. 
با هدایت مانوئل پلگرینی دورانی آغاز شد که در آن چیزهای 
گر ۱۹ بازی اول ستاره پرتغالی  زیادی در برنابئو تغییر می کرد. ا
در پایتخت اسپانیا را در نظر بگیریم، او در مجموع ۱۵ گل زد 
و دو پاس گل هم داد که بهتر از آمار ام باپه است. چهار بازی 
متوالی بعدی برای رئال مادرید اهمیت زیادی دارند. بیلبائو، 
ژیرونا، آتالانتا و رایووایکانو چالش های آتی تیم آنچلوتی 
هستند. ام باپه که 6۰ درصد از گل هایش برای رئال را در خانه 
به ثمر رسانده است باید بتواند قوهای سپید را در این دیدارها 
به برد برساند تا احتمالا از لغزش بارسلونا استفاده کند و به 
صدر برسد. رئال  مادرید چهارشنبه شب باید در زمین اتلتیک 

بیلبائو به میدان برود. 

درخشان: گاریدو ریسک کرد و پرسپولیس نتیجه گرفت

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

بازی  درباره  درخشان  حمید   
در  عراق  الشرطه  مقابل  پرسپولیس 
لیگ نخبگان اظهار داشت: همیشه 
بازی با تیم های عراقی سخت و فیزیکی 
از آب در می آید. به دلیل نزدیکی فوتبال 
که بازی  ایران و عراق، مشخص بود 
همین طور  و  دید  خواهیم  را  نزدیکی 
بازی  فیزیکی  خیلی  حریف  شد.  هم 
می کرد و در نبردهای تن به تن سعی 
می کردند که اجازه بازیسازی به بازیکنان 
پرسپولیس ندهند. بازیکنان الشرطه 
زمین  میانه  چطور  که  بودند  توجیه 
را در اختیار بگیرند تا جلوی طراحی 
حملات پرسپولیس را بگیرند و در نیمه 
اول دیدیم که خیلی موفق هم بودند 
و پرسپولیس خیلی موقعیت آنچنانی 
روی دروازه الشرطه خلق نکرد. »در 

نیمه اول پرسپولیس مالکیت توپ را 
بیشتر به حریف داده بود.« درخشان با 
بیان این جمله تصریح کرد: متأسفانه 
با توجه به شرایط بازی و توضیحاتی که 
دادم بازیکنان پرسپولیس نتوانستند 
در نیمه اول هیچ تصویری از گذشته 
خود نشان دهند. بازیکن پیشین تیم 
کنش به این  فوتبال پرسپولیس در وا
در  گاریدو  که  تغییراتی  با  که  موضوع 
نیمه دوم ایجاد کرد، شرایط عوض شد 
و پرسپولیس بازی بهتری را به نمایش 
گاریدو در  کرد:  گذاشت، خاطر نشان 
گرفت.  کرد و نتیجه  نیمه دوم ریسک 
پرسپولیس در نیمه دوم کاملاً بالا بازی 
کرد و همه چیز دستخوش تغییر شد. 
اشتباهاتی که در نیمه اول داشتیم، کم 
شد و بازیکنان نزدیک به هم بازی کردند 

و فاصله خطوط از بین رفت. در این 
شرایط خیلی بیشتر به دروازه الشرطه 
نزدیک شدیم. در واقع در نیمه دوم 
ابتدا تعداد اشتباهات بازیکنان کم شد 
و بعد از آنهم شاهد بودیم که حملات 
ک تری را روی دروازه  بیشتر و خطرنا
الشرطه ایجاد کردیم. برخلاف نیمه اول 
که در خط حمله کم تعداد بودیم، در 
نیمه دوم روی هر ارسال و توپی که به 
سمت دروازه حریف می رفت، ما شاهد 
بودیم که چهار پنج بازیکن پرسپولیس 
درون محوطه جریمه الشرطه حضور 
دارند. همین تغییرات و فشاری که به 
حریف وارد کردیم باعث شد بازیکنان 
عراقی مرتکب اشتباه شوند و پرسپولیس 
به گل برسد. درخشان در پایان راجع 
به دو بازی پایانی پرسپولیس در لیگ 

نخبگان آسیا مقابل الهلال و النصر و 
شانس صعود سرخپوشان گفت: باید 
که پرسپولیس نباید در چنین  بگویم 
گردان گاریدو  شرایطی قرار می گرفت. شا
که  در بازی هایی به تساوی رسیدند 
ج می شدند. به  باید برنده از زمین خار
هر حال پرسپولیس به پیروزی مقابل 
الشرطه نیاز داشت که خدا را شکر به 
آن رسید. به عقیده من سرخپوشان 
باید از بازی های گذشته خود در لیگ 
نخبگان آسیا درس بگیرند و بدانند که 
یک گل برای پیروزی کافی نیست و به 
راحتی برتری از دست می رود. بازیکنان 
مقابل  بازی  در  نباید  پرسپولیس 
کنند و برای  کتفا  حریفان به یک گل ا
زدن گل های بیشتر تلاش کرده و بعد 

از آن بازی را تحت کنترل خود درآورند. 

ک پطروسیان، دروازه بان اسبق   آرمنا
سپاهان معتقد است که نباید احمدرضا 
عابدزاده و بیرانوند را با هم مقایسه کرد. 
از نظر او، قیاس میان بازیکنانی که در دو 
نسل متفاوت بازی کرده اند، به هیچ وجه 

منطقی نیست. 
 فکر می کنم همچنان دور از فوتبال 

هستی و فعالیتی در این رشته نداری. 
دقیقاً. اصلاً از فوتبال خبر ندارم و حتی 

مسابقات را دنبال نمی کنم. 
 چرا؟

خب فوتبال من دیگر تمام شد و بهتر 
است در شرایط کنونی وقتم را با خانواده 
بگذرانم. شاید باورتان نشود اما مسابقات 
در  گاهی  فقط  نمی کنم.  هم  پیگیری  را 
خ داده  اخبار می شنوم که چه اتفاقاتی ر

است. 
بیگری می کردی، به  گر مر  اما شاید ا
یک متخصص در بخش تربیت و پرورش 

دروازه بان ها تبدیل می شدی. 
من اصلاً سمت مربیگری نرفتم، چون 
کار سختی  علاقه ای نداشتم. مربیگری 
که  کرد  است؛ اصلاً نمی شود پیش بینی 
یک بازیکن خوب، قطعاً مربی بزرگی هم 
می شود. خیلی از بازیکنان بزرگ بودند 
که مربیان خوبی نشدند و برعکس برخی 

که در زمان بازی ستاره نبودند، به مربیان 
نامداری تبدیل شدند. 

 پس حتماً نتایج سپاهان را هم دنبال 
نمی کنی. 

عوض  مربی  می دانم  فقط  نه.  خیلی 
شده و یک سرمربی فرانسوی را به جای 

مورایس استخدام کرده اند. 
جدید  بی  مر ون،  کارتر پاتریس   
سپاهان رزومه خوبی دارد. فکر می کنی 

بتواند در این تیم به موفقیت برسد؟
اینکه سرمربی جدید از فرانسه آمده و 
قبلاً رزومه خوبی داشته، دلیل نمی شود که 
بگوییم حتماً به موفقیت می رسد. فوتبال، 
غیر قابل پیش بینی است، اما امیدوارم 
بتواند سپاهان را به عنوان قهرمانی در 

لیگ برساند. 
میان  مقایسه  بحث  وزها  ر این   
احمدرضا عابدزاده و علیرضا بیرانوند در 
فوتبال ایران وجود دارد. تو با عابدزاده 
هم نسل بودی و بارها مقابل او بازی 
کرده ای. قطعاً بازی های بیرانوند را هم 

دیده ای. نظرت در این باره چیست؟
مقایسه عابدزاده و بیرانوند اشتباه است. 
یادم می آید آن زمان که من در سپاهان 
بازی می کردم، آقای عابدزاده را با مرحوم 
بازیکنی  حجازی مقایسه می کردند. هر 

در دوره خودش بهترین است و نمی شود 
بازیکنان را در دو نسل متفاوت با هم قیاس 
کرد. عابدزاده فقط دروازه بان نبود، برای 
خودش یک تیم بود. نمی توان جایگاه او 
را در تیم ملی و پرسپولیس نادیده گرفت. 
با این حال بیرانوند هم دروازه بان تیم ملی 
او  از  زیادی  بازی های  اما  است  ایران 
گر هم نمایش او را می دیدم، باز  ندیده ام. ا
هم می گفتم که این مقایسه درست نیست. 

یک سوال از شما دارم. 
 بفرمایید. 

بازی ایران و استرالیا را یادتان هست؟ 
آن را دیده اید؟

 ۱۰۰ بار دیده ایم. 
نمایش عابدزاده در آن بازی درخشان 
بود و کم نقص. او بازیکنی بدون جانشین 
بود؛ نه فقط یک دروازه بان، بلکه یک تیم. 
 با این تعاریف، احتمالاً نظر شما روی 

عابدزاده مثبت تر است تا بیرانوند. 
باز هم می گویم نمی شود مقایسه کرد. مثلاً 
زمان ما مهدی رحمتی هم بازی می کرد. او 
یک دروازه بان بزرگ و کم اشتباه بود. وقتی 
شما از یک تیم شهرستانی به استقلال و 
پرسپولیس می روید، سخت است که بتوانید 
در آن جو سنگین موفق باشید. رحمتی اما 
کید می کنم  موفق بود. با این حال باز هم تأ

کرده و  که فوتبال در آن زمان با حالا فرق 
مقایسه، چندان منطقی نیست. 

برخی  از  که  ایرادهایی  از  یکی   
کوتاه شان  وازه بان ها می گیرند، قد  در
است. تو هم در زمره دروازه بان های کوتاه 
اما همیشه موفق  قامت قرار داشتی، 
ک سنجش یک  بودی. آیا قد کوتاه، ملا

دروازه بان است؟
کار یک دروازه بان چیست؟ مگر چیزی 
گر دروازه بانی  غیر از گل نخوردن است؟ ا
گل  گر  ا است.  موفق  یعنی  نخورد،  گل 
گر قد یک دروازه بان  بخورد، خوب نیست. ا
بلند باشد، روی توپ های زمینی ضعف 
روی توپ های  باشد،  کوتاه  گر  ا و  دارد 
هوایی. برای یک دروازه بان، بهتر است 
بلند.  خیلی  نه  و  باشد  کوتاه  نه  قدش 
در سایر پست ها هم هیچ بازیکنی تمام 
با هم ندارد. یکی خوب  را  خصوصیات 
می دود، یکی خوب سر می زند و یکی هم 
در شوتزنی موفق است. در دروازه بانی 
هم چنین شرایطی وجود دارد. رفلکس 
دروازه بان های کوتاه قامت بهتر است و در 
طرف مقابل گلرهای بلندقد در خروج ها 
موفق ترند. شما اما باید تمام مسائل را در 
نظر بگیرید و بعد درباره یک دروازه بان 

نظر بدهید. 

استقلال با موسیمانه به روز های خوب 
خود بازمی گردد

لیگ  صدرنشین  عربستان  الاهلی  خانه  در  استقلال    
نخبگان آسیا به تساوی رسید. به نظرم نسبت به بازی های 
گذشته یکی از بهترین بازی های استقلال را دیدیم. یک 
نمایش متفاوت که در آن استقلالی شاداب و پر تحرک را در 
خانه حریف آماده دیدیم. بچه ها از دقیقه اول بهتر از الاهلی 
گر یک داور  بودند و حقیقتاً فشار بسیار خوبی آوردند، ا
ژاپنی به جای داور ترسوی چینی بود قطعاً استقلال برنده 
خ  بازی می شد. پنالتی دوم خطایی از دروازه بان استقلال ر
نداد، اما او اصلاً اجازه نداد تا داوران VAR صحنه را بازبینی 
گر داوران ویدئویی ورود  و به او کمک کنند. بعد از آن هم ا
نمی کردند، الاهلی با گل آفساید برنده می شد در حالی که 
مستحق شکست بود و به زور پنالتی توانست مقابل آن همه 
گر خودی از استقلال ۱۰ نفره تساوی بگیرد. استقلال  تماشا
گر اسیر بی تجربگی اسلامی جوآنکه گل فوق العاده ای زد  ا
نمی شد و این بازیکن کارت قرمز نمی گرفت، به گل سوم هم 
می رسید، چون الاهلی سراپا حمله بود و شکاف های زیادی 
در خط دفاعی این حریف وجود داشت. مسئله مهم تغییرات 
مثبت ساختار استقلال بود. بازیکنان با عملکرد بسیار خوب 
خود ثابت کردند در آسیا هم می تواند حرف برای گفتن داشته 
باشد. درست است که چند بازی روی افول بود و نتیجه 
نمی گرفت، اما استقلال نام و تیم بزرگی است و استحقاق کسب 
جایگاه های بالاتر را دارد. استقلال با موسیمانه به روز های 
خوب خود بازمی گردد. برای صعود از گروه نباید بازی های 
پایانی مقابل الشرطه عراق و الریان قطر را آسان بداند بلکه با 
تمرکز بالا بازی کند تا برنده شود و با خیالی آسوده به مرحله 
حذفی صعود کند. حالا که استقلال با اشتباهات داوری در 
خانه الاهلی برنده نشده باید در رقابت های لیگ برتر بدون 
اشتباه و با حواس جمع بازی کند تا امتیازات از دست رفته را 
گر در پایان فصل قهرمان نشود،  جبران کند، هر چند منجر که ا
اما باید جایگاه استقلال در رده های بالایی جدول رده بندی 
گر به مرحله حذفی لیگ نخبگان هم صعود  باشد. استقلال ا
کند برای رسیدن به مراحل پایانی راه بسیار سختی در مقابل 
دارد و انرژی زیادی را صرف می کند. احتمال آنکه بتواند تا 
پایان مسابقات هم بماند کم است، بنابراین تمرکز تیم روی 
لیگ برتر و جام حذفی باشد که بتواند نتایج بهتری بگیرد. در 
کور تنها ساختار دفاعی استقلال بهتر شده بود  بازی با پاختا
ولی برابر الاهلی، شاهد بازی بسیار بهتری از استقلال بودیم. 
گل  اعتماد به جوانان آماده باعث رونق استقلال شده و 
فوق العاده ای که اسلامی به الاهلی زد ثابت کرد این تیم آینده 
بهتری دارد. البته مراحل بعدی لیگ نخبگان آسیا خیلی 
سخت تر می شود، چون استقلال حتی به تیم های شرق آسیا 
هم بخورد کار خیلی مشکلی دارد. نیم نگاهی به آسیا داشتن 
گر در رقابت های داخلی به دنبال قهرمانی  خوب است ولی ا
باشیم بسیار بهتر خواهد بود. در لیگ برتر فاصله خیلی زیاد 
نیست، اما در جام حذفی مسیر برای قهرمانی کسب ۵ پیروزی 
است. باز هم در ادامه راه بهتر می توان استقلال را با موسیمانه 
قضاوت کرد، چون با یکی دو بازی خوب، نمی توان گفت تیم 

روند مورد نظر هواداران را پیدا کرده است. 

شاهینبیانی
کارشناسفوتبال

پطروسیان: مقایسه عابدزاده و بیرانوند اشتباه است


